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Milé čitateľky a milí čitatelia,
 

pred sebou máte číslo časopisu, ktoré vzniklo pri príležitosti jubilea Obchodnej akadémie vo
Vranove nad Topľou. 

Naša škola už 55 rokov vzdeláva a vychováva žiakov, usmerňuje ich kroky a ponúka im skvelé
pracovné príležitosti do budúcnosti. Tento časopis v sebe ukrýva pohľad do minulosti,
prítomnosti aj víziu do budúcnosti.

Svoje dvere nám neotvorili iba žiaci našej školy, ale aj profesori, ktorí dennodenne odovzdávajú
svoje vedomosti a skúsenosti novým generáciám. 

Môžete tu nájsť mnoho zaujímavostí, o ktorých ste doteraz možno ani netušili. Tak poďme na to!

Autor: Katarína Gombitová
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Každé jubileum je príležitosťou na spomienky a stretnutia, ale aj na bilancovanie
dosiahnutých výsledkov. 55 rokov v dejinách ľudstva je iba zlomok času. 55 rokov
v dejinách spoločnosti môže byť významným obdobím.

Ako ovplyvnilo 55 rokov našu školu?

Škola vekom nestarne, ale čerpá silu z tradícií a poznatkov, ktoré tu zanechali pedagógovia a
stále noví žiaci ju robia mladou a neustále sa rozvíjajúcou. Dovoľte mi teraz stručne
nahliadnuť do histórie a pripomenúť niekoľko dôležitých medzníkov v živote našej školy. V
roku 1969 sa po prvýkrát otvorili brány Strednej ekonomickej školy vo Vranove nad Topľou.
Prvý rok bol jej riadením poverený vtedajší riaditeľ SVŠ Bartolomej Belas. Až ďalší rok jej
priniesol samostatnú existenciu. V roku 1970 sa jej riaditeľom stal Mikuláš Čorňák a jeho
zástupcom Ing. Michal Breznoščák. 
Na začiatku boli otvorené 3 triedy – dve triedy štvorročného štúdia odboru všeobecná
ekonomika a jedna trieda dvojročného štúdia odboru hospodárska administratíva. Okrem
denného štúdia boli v školskom roku 1969/1970 otvorené aj dve triedy trojročného štúdia
popri zamestnaní. Ďalšie zmeny priniesol rok 1972, kedy bolo otvorené štúdium na učňovskej
škole, ktorá bola s rôznymi odbormi, napr. automechanik, strojný zámočník, elektromontér,
predavač a ďalšími, najprv začlenená pod vedenie SEŠ. Veľkosť školy a záujem o ňu zo
strany rodičov a žiakov aj z iných okresov podmienili vznik domova mládeže. Od čias svojho
vzniku prešla škola mnohými zmenami. Vystriedali sa v nej mnohí ľudia pred i za katedrou,
ale aj veľa nepedagogických zamestnancov, ktorí tu zanechali kus svojho života.
V laviciach sedeli tisícky žiakov, ktorí tu prežili nezabudnuteľné chvíle svojej mladosti. Prvé
maturitné skúšky sa uskutočnili 15. a 16. júna 1972 pre študujúcich popri zamestnaní. V
dennom štúdiu sa prvýkrát maturovalo v roku 1973. Odvtedy brány školy opustilo viac ako
4000 absolventov, ktorí šíria dobré meno našej školy, ale aj svojho mesta Vranov nad Topľou
doma aj v zahraničí. Roky plynuli a prinášali so sebou aj zmeny v riadení školy:

Riaditelia školy:
1970 – 1987 Mikuláš Čorňák
1987 – 2014 Vincent Joščák
2014 – doteraz Ing. Mária Chrapeková

Zástupcovia školy:
1970 – 1988 Ing. Michal Breznoščák
1988 – 1990 Mgr. Ján Brandobur
1990 – 2014 Ing. Mária Chrapeková
2014 – 2015 Mgr. Renáta Jakubčinová
2015 – 2021 Ing. Viera Lakatová
2021 – doteraz Ing. Daniela Sotáková                               

Slovo na úvod
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Zmeny nastali aj v názve školy – od roku 1990, počínajúc prvým ročníkom, dostala Stredná
ekonomická škola nový názov – Obchodná akadémia vo Vranove nad Topľou. V priebehu
rokov dochádzalo aj k zmenám v učebných osnovách. Škola sa prispôsobovala stále sa
meniacim podmienkam našej spoločnosti, ktoré po nežnej revolúcii nastali. Veľká výzva prišla
v podobe rýchlo sa rozvíjajúcich informačných technológií a modernizácie v každom smere.
Ani to našu školu nezastavilo v jej raste. Za 55 rokov sme dospeli k modernej, dynamickej
škole vybavenej technikou, ale predovšetkým schopnými ľuďmi, ktorí svoje učiteľské
pôsobenie nepovažujú iba za zamestnanie, ale je pre nich celoživotným poslaním.

Akou školou je obchodná akadémia dnes?

Škola sídli v centre mesta. Poskytuje úplné stredné odborné vzdelanie. V moderných
odborných učebniach prepája teóriu s praxou. Simuluje reálne prostredie podnikov v cvičných
firmách, s ktorými dosahuje výrazné úspechy na súťažiach CF v medzinárodnom meradle.
Umožňuje duálne vzdelávanie vo verejnom aj súkromnom sektore. Kladie dôraz na jazykovú
prípravu absolventov. Prostredníctvom projektu Erasmus+ majú žiaci možnosť absolvovať
dvojtýždňové stáže v krajinách EÚ, kde si zlepšujú odborné a komunikačné zručnosti. Škola
tradične patrí medzi najlepšie hodnotené školy inštitútom INEKO v rámci PSK.

Vzdelanie a vzdelávanie je oddávna súčasťou ľudstva. J. A. Komenský povedal: „Aký väčší
alebo lepší dar môžeme dať svetu ako to, že vyučujeme a vzdelávame mládež.“ Naša škola
stojí už 55 rokov na pevných základoch. Želám si, aby v duchu tradícií kráčala k ďalším
úspechom a výzvam. S úctou a uznaním ďakujem všetkým bývalým pedagogickým a
nepedagogickým zamestnancom a študentom, ktorí písali stránky histórie našej školy. Moja
úcta a poďakovanie patrí aj všetkým mojim kolegom, s ktorými sa v škole stretávame dnes. 

Ďakujem všetkým za podporu, spoluprácu a šírenie dobrého mena našej školy a vytváranie
dobrých podmienok pre výchovu a vzdelávanie, predovšetkým nášmu zriaďovateľovi PSK,
mestu Vranov nad Topľou, rodičom, priaznivcom a partnerom školy. 

Na záver mi dovoľte zaželať nám všetkým veľa zdravia a úspechov do ďalších rokov a vysloviť
nádej, že naša škola bude aj v budúcnosti vychovávať a formovať ďalšie generácie študentov
dobre pripravených na svoj profesijný, ale aj osobný život.

Ing. Mária Chrapeková - riaditeľka školy
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Kedysi a dnes

MATURANTKA KEDYSI   

PROFESORKA DNES   

CVIČNÁ FIRMA KEDYSI   

CVIČNÁ FIRMA DNES   

ODBORNÁ UČEBŇA KEDYSI   

ODBORNÁ UČEBŇA DNES   

UČITEĽSKÝ ZBOR KEDYSI 

UČITEĽSKÝ ZBOR DNES  
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PRVÁCI DNES 

V TRIEDE DNES  

PRVÁCI KEDYSI

STUŽKOVÁ DNES  
STUŽKOVÁ KEDYSI   

V TRIEDE KEDYSI  ZAČIATOK, KONIEC ŠKOLSKÉHO
ROKA DNES

ZAČIATOK, KONIEC ŠKOLSKÉHO
ROKA KEDYSI
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Vedeli ste, že...
Podľa posledného hodnotenia škôl inštitútu INEKO sme najlepšou obchodnou akadémiou 

      v Prešovskom kraji.
Predseda PSK udelil v r. 2023 ocenenie Sophista pro regione - ocenenie najúspešnejších pedagógov
stredných škôl Ing. Márii Chrapekovej, našej pani riaditeľke.
Predseda PSK udelil v r. 2023 ocenenie Lux mentium - ocenenie najúspešnejších študentov stredných škôl
nášmu absolventovi Šimonovi Gdovcovi.
Pravidelne sa zapájame do projektu Záložka do knihy spája slovenské školy, ktorého úlohou je nadchnúť
žiakov pre čítanie kníh a podnietiť diskusiu o prečítanom.
Od roku 2017 sa zapájame do programu ERASMUS+.
Naši žiaci v rámci svojho voľného času spríjemňujú pacientom chvíle strávené vo vranovskej nemocnici.
Naši žiaci sa zapojili do súťaže INERSTENO, medzinárodnej internetovej súťaže v písaní na počítači. Šiesti z
nich získali certifikát, ktorý je prínosom pre ich profesionálny život.
Ing. Martina Sirníková, učiteľka odborných ekonomických predmetov, zvíťazila v česko-slovenskej ankete
Učitel fiktívni firmy alebo cvičnej firmy za rok 2022.
Od roku 2022 sme vstúpili do duálneho vzdelávania.
Naša škola každoročne organizuje Tradičný veľtrh cvičných firiem. Má za sebou už 15 úspešných ročníkov.
Viktória Kleinová, žiačka IV. B triedy, sa so svojou prácou SOČ na tému Zálohovanie PET a CAN fliaš –
dopad na ekonomiku maloobchodu a ekológiu, umiestnila v r. 2023 vo svojej kategórii v krajskom kole súťaže
na 2. mieste a v celoslovenskom kole na 4. mieste.
Každý rok sa udeľuje maturantovi, ktorý najlepšie reprezentoval školu v celoslovenských súťažiach a mal
vynikajúce výsledky maturitnej skúšky titul Absolvent roka.
Na chodbách našej školy nájdete od marca 2023 knihobúdku, z ktorej si môžete kedykoľvek vypožičať knihu.
Máme aj školskú knižnicu, ktorá obsahuje vyše 2300 kníh pre žiakov i učiteľov.
Radi sa zúčastňujeme aj rozličných športových súťaží, napr. šachu, florbalu, armwrestlingu, basketbalu,
volejbalu, futsalu, stolného futbalu a i.
Až 87% našich minuloročných maturantov sa uplatnilo do 3 mesiacov od ukončenia strednej školy.
Vedomosti si radi zmeriame v rozličných ekonomických súťažiach, napr. Mladý účtovník, finančná olympiáda,
ekonomická olympiáda, podnikový hospodár, v ktorej si postupom do celoslovenského kola zaistia žiaci
prijatie na 1. stupeň bakalárskeho štúdia na PHF EU v Bratislave so sídlom v Košiciach.
V škole sa každoročne organizuje množstvo debát a besied, napr. požiarna ochrana, duševné zdravie,
červené stužky, Deň študentov, prvá pomoc a i. Pre maturantov pripravujeme besedy o trhu práce, finančnej
slobode atď.
Žiaci každoročne udeľujú cenu Zlatý Amos najlepšiemu učiteľovi na škole.
Toto je už 3. ročník nášho školského časopisu.
Na škole máme školský parlament, ktorý nám vymýšľa veľa zaujímavých aktivít. 
Najdlhšie pôsobiacou profesorkou na našej škole je pani profesorka Terpáková, a to od roku 1984.
V roku 2009 sme sa prvýkrát zúčastnili veľtrhu cvičných firiem krajín V4 v Košiciach, kde sme hneď obsadili 
 1. miesto.
Cvičná firma CO&COCOA, s. r. o., pod odborným vedením Ing. Ľubice Smolejovej získala na 25.
Medzinárodnom veľtrhu cvičných firiem v r. 2023 1. miesto v Hlavnej súťaži.
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Zľava: Ing. Martina Sirníková: štúdium na OA v r. 1996 – 2000, na škole učí 13 rokov; Ing. Anna Černegová: štúdium na OA
v r. 2004 – 2008, na škole učí 3 roky; Mgr. Mária Lipkošová: štúdium na OA v r. 2006 – 2010, na škole učí 2 roky; Ing. Ľubica
Smolejová: štúdium na OA v r. 1980 – 1984, na škole učí 31 rokov; Ing. Daniela Sotáková: štúdium na OA v r. 1996 – 2000,
na škole učí 17 rokov; Ing. Daniela Sabolová: štúdium na OA v r. 1980 – 1984, na škole učí 30 rokov; Mgr. Lenka
Čižmariková: štúdium na OA v r. 1995 – 1999, na škole učí 17 rokov; Ing. Viera Kandalová: štúdium na OA v r. 2001 – 2005,
na škole učí 4 roky;    Ing. Lenka Haritunová: štúdium na OA v r. 1996 – 2000, na škole učí 8 rokov; Janka Cehlárová:
štúdium na OA v r. 1984 – 1988, na škole pracuje ako mzdová a personálna účtovníčka 3 roky; Anna Tabaková: štúdium na
OA v r. 1984 – 1988, na škole pracuje ako ekonómka 15 rokov.

R O Z H O V O R  S  A B S O L V E N T K A M I
Š K O L Y

Prečo ste si ako žiačka vybrali práve obchodnú akadémiu?
Anna Černegová: Bolo to moje vlastné rozhodnutie, nebol tam žiaden vplyv rodiny, nakoľko moji súrodenci a aj
rodičia sa uberali úplne iným smerom a nechcela som byť ďalšou zdravotnou sestrou v našej rodine. Už odmala,
keď sa ma niekto spýtal, čo ty budeš Anička v živote robiť, som povedala: „Budem účtovníčka.“ A tak sa aj stalo.
Myslím, že mladý človek vo veku 14 rokov ešte nevie úplne, čo chce robiť a kam sa uberať, ale ja som to tak cítila
a dobre som si vybrala.
Daniela Sabolová: Vedela som, že nechcem študovať chémiu. Vybrala som si strednú ekonomickú školu a bola to
dobrá voľba.
Lenka Haritunová: Na základnej škole som nemala v obľube predmety ako chémia, fyzika, biológia. Vždy ma to
ťahalo skôr k číslam, tak preto obchodná akadémia.
Ľubica Smolejová: Bola to škola s veľmi dobrou povesťou a bolo ťažké sa na ňu dostať a, samozrejme, ma lákala
tiež zodpovedná práca ekonómky.
Mária Lipkošová: Sestra mojej spolužiačky zo základnej školy chodila práve na obchodnú akadémiu a veľmi sa mi
páčilo, ako rýchlo vie písať na počítači. Vedela som, že ak chcem ísť na vysokú školu, príp. rýchlo spracovať nejaký
dokument, tak strojopis a technika ATF bude potrebná a užitočná. V živote sa mi to zíde a vráti niekoľkonásobne.
Toto bol môj cieľ. A neľutujem.

AJ TIETO PROFESORKY A ZAMESTNANKYNE ŠTUDOVALI NA OA. OPÝTALI SME SA ICH ZA VÁS.
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Ktorý predmet bol Váš najobľúbenejší a prečo?
Anna Černegová: Nespomeniem iba jeden, nakoľko mňa odborné predmety zaujímali všetky ako komplex, avšak
medzi top patrilo účtovníctvo, ekonomické cvičenia a technika administratívy.
Lenka Haritunová: Účtovníctvo – mám rada prácu s číslami.
Lenka Čižmariková: Veľmi som mala rada cudzie jazyky, predovšetkým nemecký jazyk. Prišla som už s dobrými
základmi zo základnej školy a tu som mala skvelú možnosť sa ďalej rozvíjať.
Martina Sirníková: Účtovníctvo, bavilo ma zo všetkých predmetov najviac. Dokonca až tak, že som sa zúčastnila
školskej súťaže Mladý účtovník a potom som sa ho rozhodla študovať na Ekonomickej univerzite v Bratislave,
odbor účtovníctvo – audítorstvo. Mala som perfektné základy zo strednej školy od Ing. Aleny Ocilkovej, takže sa
študovalo ľahšie.
Ľubica Smolejová: Mala som rada aj podnikovú ekonomiku aj účtovníctvo práve kvôli tomu, že v obidvoch
predmetoch je všetko založené na logike a všetko so všetkým súvisí a mne, racionálnemu typu osobnosti, to veľmi
lichotí.
Mária Lipkošová: Podniková ekonomika. A prečo? Páčil sa mi tento predmet v rámci jeho obsahu učiva.
Praktické, veľa vecí sa dalo prepojiť s praxou. A mali sme najlepšiu učiteľku...
Viera Kandalová: Najobľúbenejší predmet bol účtovníctvo, lebo to neboli bifľovačky. Slovenský jazyk a literatúra,
anglický jazyk, lebo sme mali dobrého učiteľa a telesná výchova preto, lebo rada športujem.

Aká ste boli žiačka?
Lenka Čižmariková: Myslím, že skôr nenápadná. Určite zodpovedná, zapájala som sa do olympiády v nemeckom
jazyku. Za mojich čias sa tu neorganizovalo tak veľa podujatí ako teraz.
Martina Sirníková: Aktívna, mala som rada stredoškolský život.
Ľubica Smolejová: Bola som stále vyznamenaná, čo sa týka prospechu. Vykonávala som aj funkciu
pokladníčky v triednom výbore a veľmi rada som sa zapájala aj do rôznych aktivít a súťaží v rámci školy.
Mária Lipkošová: Pamätám sa na svoju čiernu kroniku, kde bolo napísané: „Sem tam sa aj poučí, keď písomku
vytuší.“ No hodnotiť seba ako žiačku je veľmi ťažké. Nebola som ani výborná, ani zlá. Myslím, že taký priemer.
Sem tam sa podarilo uspieť aj s vyznamenaním.
Viera Kandalová: Veľmi zodpovedná a snaživá, dosahovala som aj veľmi dobré výsledky. Dôležité bolo pre mňa
mať aj dobrý vzťah s učiteľmi, aby sme sa aj po rokoch mohli stretnúť a porozprávať.

Cítili ste sa na škole lepšie ako žiačka alebo teraz ako profesorka?
Lenka Čižmariková: Určite teraz, veci už beriem z nadhľadu, snažím sa žiakov naučiť veľa, získať si ich pre
predmet. Už viem, že práca učiteľa obnáša veľmi veľa záležitostí výchovného charakteru, rozhovorov so žiakmi, ale
aj nudnej, priam úradníckej práce.
Viera Kandalová: Cítila som sa na škole dobre aj ako žiačka, ale ako profesorka sa cítim ešte lepšie, keďže je tu
dobrá pracovná atmosféra a dobré vedenie. Baví ma komunikácia so žiakmi a učiť ich nové veci, ktorým budú
rozumieť.
Daniela Sotáková: Samozrejme teraz, ale aj na žiacke bezstarostné časy mám pekné spomienky. Občas sa
chcem vrátiť do poslednej lavice, kde som sedávala s teraz už kolegyňou Ing. Lenkou Haritunovou a plánovala nie
zastupovanie, ale kam pôjdeme po škole. Čas však nevrátime, no dobré priateľstvá zostávajú.
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Prečo ste sa rozhodli stať sa profesorkou?
Anna Černegová: Okrem toho, že mám záľubu v účtovníctve a daniach, som mala vždy v záľube doučovať
svojich spolužiakov, či už na strednej a aj na vysokej škole, a z čoho vyplynula túžba byť učiteľkou. Vízia stať sa
ňou vznikla najmä z túžby odovzdať to, čo viem, ďalej mladej generácii.
Daniela Sabolová: Vždy som chcela byť učiteľkou a som vďačná, že sa mi to splnilo.
Lenka Haritunová: Moja mama bola učiteľka a otec ekonóm. Život to zariadil tak, že som teraz učiteľkou na
obchodnej akadémii.
Lenka Čižmariková: Aj to bolo dielom náhody. (Existuje vôbec náhoda?) Pôvodne som chcela ísť študovať
prekladateľstvo, ale až priamo na vysokej škole počas seminárov sme sa so spolužiakmi dozvedeli, že sme
vlastne prišli študovať učiteľský smer. Tak najprv zdesenie, odmietanie, ale potom som to prijala a dúfam, že
žiaci našej školy moje pôsobenie tu berú skôr pozitívne.
Martina Sirníková: Baví ma práca s mladými ľuďmi. Vnímam ju ako poslanie. Vďaka pozitívnemu prístupu sa
môžem ja a aj moji žiaci posúvať ďalej. Vnímam ich takých, akí sú a snažím sa im dať maximum.
Ľubica Smolejová: Aj napriek tomu, že som vyštudovala strednú aj vysokú školu ekonomickú, nikdy som sa
nezbavila túžby byť učiteľkou. V tínedžerskom veku som bola inšpirovaná literárnou hrdinkou Annou zo
Zeleného domu, ktorá bola mimoriadne láskavý človek schopný nachádzať radosť aj v odrobinkách a vytrvalo si
ísť za svojím vysnívaným cieľom. Vďaka týmto vlastnostiam sa kľukatými cestičkami podarilo nakoniec aj mne
stať sa učiteľkou. O tomto povolaní som tajne snívala už od detstva.
Mária Lipkošová: Mám rada kolektív a prácu s ľuďmi. A toto povolanie je asi najkrajšie. Jednak my, profesori,
podávame Vám, žiakom, nové vedomosti do života, a na druhej strane aj Vy žiaci učíte nás profesorov, ako to
chodí v tom mladšom veku, ktorým sme si my už prešli. A navzájom sa ovplyvňujeme a berieme si každý len to
dobré.
Viera Kandalová: Bol to môj sen, písala som o tom aj slohovú prácu už vo 8. ročníku základnej školy, že sa
chcem stať učiteľkou na strednej škole.
Daniela Sotáková: Nebolo to moje prvotné rozhodnutie. Počas vysokej školy som si urobila pedagogické
minimum, lebo som mala veľa voľného času. Po škole som pracovala v audítorskej spoločnosti. Neskôr moje
kroky zamierili na obchodnú akadémiu len na zastupovanie a stala sa mojím životom. Som tu dodnes.

Čo sa Vám na našej škole najviac páči?
Daniela Sabolová: Páči sa mi odbornosť, kolegiálny prístup, otvorenosť a ľudskosť.
Lenka Čižmariková: Veľmi príjemné kolegyne a kolegovia a kontakt s mladými ľuďmi, vďaka ktorým sa snažím
lepšie porozumieť dnešnému svetu.
Martina Sirníková: Jedinečnosť každého dňa, skvelý pedagogický i nepedagogický kolektív a celá naša
,,obchodňarska“ rodina.
Ľubica Smolejová: Páči sa mi vôňa starých chodieb, v ktorých sú ukryté aj spomienky mojej mladosti, kamenné
schody, po ktorých som chodila ako stredoškoláčka a nástenky v triedach, ktoré prežívajú od mojich
študentských čias. No fascinuje ma aj rodinná atmosféra, ktorá stále pretrváva v našom učiteľskom kolektíve.
Mária Lipkošová: Najviac asi to, že žiaci majú množstvo príležitostí ukázať, čo sa v nich skrýva. Myslím tým, že
naša škola ponúka kvalitné nielen vzdelanie, ale máme aj praktické predmety, v rámci ktorých sa žiaci zúčastňujú
rôznych súťaží, kde využívajú nielen svoje nadobudnuté vedomosti. Môžu sa prezentovať ako osobnosti,
prezentovať svoje vlastné nápady, návrhy, svoj talent či už v praktických alebo všeobecných predmetoch.
Daniela Sotáková: Ďakujem riaditeľke školy, že svojím pôsobením podporuje pozitívnu atmosféru na škole.
Kolektív učiteľov je ako rodina. Ako triedna učiteľka som mala žiakov, na ktorých nikdy nezabudnem a zostanú v
mojom srdci. Teraz ako zástupkyňa neučím všetkých, ale tých, ktorých mám, sú fantastickí a každou hodinou mi
dodávajú novú energiu a vieru, že dokážeme mnohým žiakom zmeniť život. Páči sa mi, že škola žije, organizuje
veľtrh cvičných firiem, majáles, študentské piatky, výlety a exkurzie.
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Aký projekt, do ktorého sa obchodná akadémia zapája, sa Vám najviac páči?
Anna Černegová: Nenazvala by som to projektom, ale je to niečo, čo na niektorých školách nie je, a tým je
odborná prax spojená s Erasmom a duálne vzdelávanie. To, že žiak môže zažiť prax ešte na strednej škole, je
veľké plus.
Daniela Sabolová: Najviac sa mi páčil projekt Kvalita vo vzdelávaní – úspech v živote.
Lenka Haritunová: Mladý účtovník.
Lenka Čižmariková: Vyzdvihla by som projekt Erasmus+ a veľtrhy cvičných firiem. V oboch projektoch musia
žiaci zo seba vyťažiť maximum, nebyť len sám za seba, ale ťahať sa navzájom, ukázať svoje najsilnejšie stránky,
byť tímovým hráčom a vzorne reprezentovať našu obchodnú akadémiu.
Martina Sirníková: Cvičné firmy sú mojou srdcovou záležitosťou.
Daniela Sotáková: Škola sa zapája do rôznych projektov. Nedá sa vybrať len jeden. Erasmus+ je vynikajúci pre
žiakov, ktorí chcú spoznávať svet, a tak majú príležitosť absolvovať odbornú prax v zahraničí. Cez projekt
„Zvýšenie kvality vzdelávania na Obchodnej akadémii vo Vranove nad Topľou“ žiaci mali možnosť absolvovať
exkurzie v rámci celého Slovenska, vybavili sme školu počítačmi, notebookmi, dataprojektormi, keramickými
tabuľami, tabletmi, košmi na triedený odpad a sedacími vakmi, ktoré žiaci veľmi radi využívajú v oddychovej
miestnosti.

Skúste zhodnotiť svoj 1. učiteľský rok na našej škole jedným slovom/vetou.
Anna Černegová: Prvý rok mi dal veľa. Zistila som, aké očakávania mám ja a aké očakávania majú žiaci, a na
tom staviam každý rok.
Daniela Sabolová: Nové skúsenosti, veľa zážitkov.
Lenka Čižmariková: Veľa príprav, mierny stres, ale hlavne úžasná pohoda na pracovisku.
Martina Sirníková: Splnený sen.
Mária Lipkošová: Nový začiatok.
Viera Kandalová: Veľmi ťažký rok, keďže bolo dištančné vyučovanie.
Daniela Sotáková: Správna voľba.

Aký zážitok/moment sa Vám počas učiteľskej praxe najviac vryl do pamäti?
Anna Černegová: Každý deň je iný a neopakovateľný, ale najviac sa mi vryli do pamäti akcie so žiakmi a učiteľmi
mimo bežných vyučovacích dní, či je to majáles alebo stužková, či výlet so žiakmi.
Lenka Haritunová: Keď moja žiačka Zuzana Gdovcová na celoslovenskej súťaži Mladý účtovník 2019 obsadila
3. miesto.
Martina Sirníková: Jednoznačne veľtrhy cvičných firiem a s tým spojené zážitky. Cestovanie s veľkými kuframi
do Bratislavy a Prahy a výhry s tým spojené sú nezabudnuteľné.
Ľubica Smolejová: „Tá naša stužková... .“ Áno, najkrajšie momenty sa spájajú u mňa so stužkovými
slávnosťami, pričom každá bola skvelá a jedinečná. Myslím si, že aj v tejto novej dobe sa oplatí robiť stužkové.
Viera Kandalová: Medzinárodný veľtrh v Žiline, na ktorom sme získali s mojou prvou cvičnou firmou tri medailové
umiestnenia, 1. miesto Naj stánok, 3. miesto Naj video a 3. miesto Naj cvičná firma Hlavná súťaž. Bol to dobrý
pocit z dobre vykonanej práce.
Daniela Sotáková: Najkrajšie momenty pre mňa sú, keď sa lúčime s maturantmi v mestskej zasadačke. Vždy si
tam spomeniem ako nesmelo vstupovali do prvého ročníka a po štyroch rokoch zrazu pred nami stoja dospelí
ľudia pripravení na život.
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Čo by ste odkázali Vašim žiakom?
Anna Černegová: Milí žiaci, prosím, neporovnávajte sa s nikým iným len so sebou. Vždy sa pozrite na seba
z pohľadu, kde ste boli včera a kde chcete byť zajtra a podľa toho konajte. Dávajte si malé ciele a vedzte, že cesta
je cieľ. Pamätajte, že problém nemá len jedno riešenie, ale ďalších možno aj 50 riešení.
Daniela Sabolová: Žite svoj sen, pracujte na sebe a tešte sa z každého dňa.
Lenka Haritunová: Buďte sami sebou, choďte si za svojím snom, ale nezabudnite na to, odkiaľ pochádzate.
Lenka Čižmariková: Aby využívali čas efektívne, netreba zachádzať do extrémov, teda učiť sa takmer bez
prestávky, ale ani neučiť sa vôbec. Aby svoju energiu zamerali na predmety, ktoré určite využijú v praxi alebo
v ďalšom štúdiu a najmä, aby na hodine pracovali. Vtedy je na vyučovaní dobrá atmosféra a doma si už učivo iba
zopakujú. Nie je nič horšie ako žiaci so „zalepenými“ ústami.
Martina Sirníková: Pod pojmom stredná škola sa skrýva mladosť, prvé lásky, priateľstvá možno na celý život, slzy,
smiech a oslobodzujúce zvonenie zvonca oznamujúce koniec hodiny. Naplno si užite čas strávený na strednej
škole, lebo je jedinečný a nedá sa vrátiť späť.
Ľubica Smolejová: Môj „odkaz vo fľaši“ pre dnešných mladých ľudí by znel: „Nie je pravda, že nie ste dobrí,
môžete dosiahnuť čokoľvek, čo chcete, pokiaľ si veríte a ste odhodlaní učiť sa a zlepšovať. Neporovnávajte sa
s ostatnými. Každý ma svoju cestu a svoje schopnosti. Nie je len jedna správna cesta k úspechu a šťastiu.
Zamerajte sa na zlepšovanie seba samých, nie na to, čo robia ostatní. Poučte sa zo svojich chýb a vnímajte ich
ako príležitosť k rastu. Nepodceňujte silu vzdelania a dôležitosť vnútorných hodnôt a etiky. Buďte úprimní a ukážte
druhým láskavosť a súcit. Vyvíjajte sa a pozerajte na to, čo je správne a cenné. Spoločne môžeme urobiť svet
lepším miestom pre všetkých.“
Viera Kandalová: Výchova je to, čo v človeku zostane, keď zabudne na to, čo sa naučil. Buďte vždy slušní
a úctiví.
Daniela Sotáková: Vaše vzdelanie je najlepšia investícia do budúcnosti. Nikdy sa nevzdávajte a vždy choďte za
svojím snom.

Čo si na žiakoch najviac ceníte?
Anna Černegová: Ich organizačné schopnosti, keď chcú, aby sa im hodiny presunuli alebo odpadli (smiech).
Cením si ich úprimnosť a tú radosť z dobre vykonanej práce.
Lenka Čižmariková: Som rada, ak sú úprimní, ale zároveň slušní, ak sa snažia, aj keď im to nejde. A najviac mám
rada, ak chcú na sebe pracovať.
Martina Sirníková: Na svojich žiakoch mám najradšej ich úprimnosť, bezprostrednosť a obrovskú vďačnosť za to,
čo dostávajú, i keď sú to len maličkosti, pochvala či úsmev.
Mária Lipkošová: Ich úprimnú radosť, keď sa im niečo vydarí. Či už ide o vedomosti alebo o praktické činnosti na
hodinách.
Viera Kandalová: Zodpovedný prístup, slušné správanie a dobrú komunikáciu s učiteľmi.
Daniela Sotáková: Čestnosť, pravdovravnosť, pracovitosť a chuť učiť sa.

Aké je Vaše životné krédo/motto?
Anna Černegová: Snažím sa žiť podľa dvoch, tým prvým je: „Jediný človek, ktorého dokážeš zmeniť, si ty.“  
Druhým je „Správaj sa k ľuďom tak, ako chceš, aby sa oni správali k tebe.“
Daniela Sabolová: „Múdry je ten, kto má nielen vedomosti, ale aj mravné vlastnosti, kto vie správne žiť.“ – Ján
Amos Komenský.
Lenka Haritunová: Nerob druhým to, čo nechceš, aby iní robili tebe.
Lenka Čižmariková: Snažím sa žiť poctivo.
Martina Sirníková: Vyber si povolanie, ktoré budeš milovať a nebude dňa, kedy budeš musieť pracovať.
Ľubica Smolejová: „ Všetko nech samo plynie, nech nie je násilie v ničom.“ „SVETU MIER!“
Viera Kandalová: Choď za svojím snom.
Daniela Sotáková: Všetko, čo dávaš, sa k tebe jedného dňa vráti. Prekážky nesťažujú cestu k cieľu, prekážky sú
cesta k cieľu.
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Našli sa na
OA

Aj títo žiaci študovali na našej škole, zoznámili sa tu a vydali sa na spoločnú cestu životom.

manželia Starigazdovci 
Mgr. Jakub Starigazda - štúdium na OA 2009 -

2013, Mgr. Gabriela Starigazdová, rod.
Nemčíková - štúdium na OA 2009 - 2013

manželia Sestrienkovci
Bc. Roderik Sestrienka - štúdium na OA

2009 - 2013, Jana Sestrienková, rod.
Paľušová - štúdium na OA 2009 - 2013

manželia Tatarkovci
Peter Tatarka - štúdium na

OA 1996 - 2000, Ing. Monika
Tatarková, rod. Uhlíková -

štúdium na OA 1996 - 2000

 manželia Mičekovci
Marián Miček - štúdium na

OA 2008 - 2012, Anna
Mičeková, rod. Stašková -

štúdium na OA 2009 - 2013

manželia Vodilovci
Mgr. Vladimír Vodila - štúdium
na OA 2007 - 2011, Mgr. Iveta

Vodilová, rod.  Maľudyová -
štúdium na OA 2010 - 2014

manželia Fabianovci
Dávid Fabian - štúdium

na OA 2012 - 2016,
Anna Fabianová, rod.

Madarová - štúdium na
OA  2013 - 2017

manželia Chrapekovci
Mgr. Pavol Chrapek - štúdium

na OA 2001 - 2005, Mgr.
Zuzana Chrapeková, rod.

Gonosová - štúdium na OA
2000 - 2004



NAŠI 
ABSOLVENTI

Ing. Monika Tatarková 
Roky štúdia na OA: 1996 – 2000
VŠ: Technická univerzita Košice, Fakulta
výrobných technológií so sídlom v
Prešove so zameraním na Výrobný
manažment
Pracovná pozícia: tréner Telekom
partnera Stavena Mobile s. r. o. 

Ing. Peter Lakata
Roky štúdia na OA: 1998 – 2002
VŠ: Ekonomická univerzita v Bratislave, Fakulta
hospodárskej informatiky, odbor Aplikovaná štatistika
Pracovná pozícia: od roku 2012 – Grafobal Group
Development, a. s.; reality, development, výkonný riaditeľ

JUDr. Juliána Šuľová,
LL.M., MBA
Roky štúdia na OA: 2011 –
2015
VŠ: Trnavská univerzita v
Trnave, Právnická fakulta
(rigorózne konanie –
JUDr.), IPE Managment
school – Paris (Master of
Laws LL. M) 2; Collegium
Humanum – Warsaw
Managment University
(Master of Business
Administration – MBA); 
Pracovná pozícia: Finančné
riaditeľstvo SR – kontrolná
činnosť 

Ing. Pavol Truchan
Roky štúdia na OA: 1995 –
1999
VŠ: Ekonomická univerzita v
Bratislave,
Národnohospodárska fakulta,
odbor Financie, bankovníctvo a
poisťovníctvo 
Pracovná pozícia: CFA –
Chartered Financial Analyst
Head of Financial Reporting &
Steering in Raiffeisen bank
international Ing.  Štefánia Rieglerová 

Roky štúdia na OA: 1996 – 2000
VŠ: Trenčianska univerzita
Alexandra Dubčeka v Trenčíne,
Fakulta sociálno-ekonomických
vzťahov, odbor Verejná správa
Pracovná pozícia: referent na
ekonomickom oddelení, referát
daní a poplatkov Mestský úrad vo
Vranove nad Topľou 

Mgr. Peter Veliký, LL.M.
Roky štúdia na OA: 2008 – 2012
VŠ: Univerzita Komenského v Bratislave, Právnická
fakulta
Pracovná pozícia: manažér právneho oddelenia
spoločnosti SPIE Elektrovod, a. s. Contracting Senior
Specialist pre ASG región v spoločnosti Accenture

Mgr.  Andrea Gajdošová
Roky štúdia na OA: 2012 – 2016
VŠ: Prešovská univerzita v Prešove, Filozofická fakulta,
učiteľstvo anglického jazyka a literatúry a výchovy k občianstvu 
Pracovná pozícia: učiteľ strednej školy – Stredná odborná škola
drevárska15



Mgr. Anna Grominová
Roky štúdia na OA: 2009 – 2013
VŠ: Prešovská univerzita v Prešove, Pedagogická
fakulta, učiteľstvo pre primárne vzdelávanie v
študijnom odbore predškolská a elementárna
pedagogika
Pracovná pozícia: učiteľka 1. stupňa, Základná
škola Bernolákova ul. 1061, VT

PhDr. Jana Kozlovská 
Roky štúdia na OA: 1996 – 2000
VŠ: Vysoká škola ekonómie a manažmentu verejnej správy v Bratislave
Pracovná pozícia: referentka účtovníctva, rozpočtovníctva a finančných
vzťahov, Mestský úrad vo Vranove nad Topľou

Mgr. Martina Ruščáková
Roky štúdia na OA: 1995 – 1999
VŠ: Prešovská univerzita v Prešove,
Filozofická fakulta (anglistika a amerikanistika,
slovenský jazyk a literatúra, DPŠ); Univerzita
Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Filozofická
fakulta, prekladateľstvo a odborný preklad
Pracovná pozícia: majiteľka a konateľka
Finesse, s. r. o. 

Ing. Roman Ocilka 
Roky štúdia na OA: 2010 –
2014
VŠ: Vysoká škola
ekonomická v Prahe,
Fakulta financií
Pracovná pozícia: dáta
inžinier pre farmaceutickú
firmu Organon

Mária Bezeg
Roky štúdia na OA: 2011
– 2015
Pracovná pozícia: Profi
Consultant – Global
Finance, a. s.

Ing. Michal Fedor 
Roky štúdia na OA: 1994 –
1998
VŠ: Ekonomická univerzita v
Bratislave,
Národohospodárska fakulta
Pracovná pozícia: ITES
Vranov, s. r. o., štatutárny
zástupca firmy
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Ing. Daniel Sabol
Roky štúdia na OA: 2011 – 2015
VŠ: Vysoká škola Bezpečnostného
manažérstva v Košiciach, obor Ochrana
osôb a majetku
Pracovná pozícia: starší referent pre
riadenie referentov, OO PZ Vranov nad
Topľou, hodnosť nadporučík



Erasmus+
a spolupráca s vysokými školami

Naša škola je od roku 2017 zapojená do medzinárodného projektu Európskej únie
ERASMUS+, ktorého cieľom je podpora aktivít v oblasti vzdelávania a odbornej prípravy
mládeže. Tento program je zameraný na zlepšovanie kvality vzdelávania a na jeho
prepojenie so svetom práce.
Za uplynulé roky naši žiaci navštívili Anglicko (Londýn), Česko (Ostrava), Írsko (Sligo),
Španielsko
(Barcelona), Poľsko (Sanok), Bulharsko (Sofia) a Nemecko (Lipsko). Žiaci si počas dvoch
týždňov otestujú svoje jazykové schopnosti a na vlastnej koži si vyskúšajú, čo to znamená
pracovať v zahraničí. Táto možnosť im okrem komunikácie v cudzom jazyku, nových
a nezabudnuteľných zážitkov a nových priateľstiev prinesie aj mnoho skúseností a vedomostí,
ktoré sa týkajú odborných predmetov. Odborná prax v medzinárodnom prostredí je pre
budúcich absolventov školy veľkou výhodou a posúva ich v pomyselnom rebríčku o stupeň
vyššie. V závere odbornej praxe je žiakom udelený certifikát, ktorý im môže výrazne pomôcť
pri hľadaní zamestnania.
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Naša škola má podpísané memorandum o vzájomnej spolupráci so štyrmi vysokými
školami, a to s:

Podnikovohospodárskou fakultou Ekonomickej univerzity v Bratislave so sídlom v Košiciach,
Paneurópskou vysokou školou, 
Metropolitní univerzitou Praha, 
Zespół Szkół nr 1 im. Karola Adamieckiego v poľskom meste Sanok.

Podpísaným memorandom získavajú obe školy možnosť spolupráce pri realizácií programov,
projektov a aktivít, pri podpore a propagácii vzdelávacích programov, pri organizovaní výberových
prednášok pre žiakov.
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Aktivity parlamentu :
verejné zbierky – Biela pastelka, Hodina deťom, Deň narcisov, Ponožkový október...,
celoslovenská výzva na podporu seniorov – Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok?;
Máj, lásky čas – Láska kvitne v každom veku - výroba pohľadníc pre seniorov do domovov
dôchodcov v Zámutove a Tovarnom,
celosvetová výzva „No back pack day“ – Deň bez školskej tašky,
filmové predstavenie a anketa Zlatý Amos 2023 pri príležitosti Dňa učiteľov,
Ponožková výzva,
Deň Zeme,
Študentské piatky – Pečie celá obchodná...,
vianočný plagát, návšteva svätého Mikuláša, karneval na ľade, turnaj v stolnom futbale,
knihobúdka...,
Študentský majáles,
Deň študentstva,
a  iné.

Aj naša škola je plná žiakov, ktorí sú
odhodlaní plniť jej posolstvo a šíriť jej
dobré meno. Školský parlament je
reprezentatívnym orgánom školy, ktorý
zastupuje záujmy žiakov. Jeho
prostredníctvom máme my, žiaci,
možnosť slobodne vyjadrovať naše
názory a požiadavky, a tým ovplyvňovať
dianie na škole. Je akýmsi „prejavom
demokratizácie a humanizácie súčasnej
školy.“

Školy, ktorá je plná nových metód a projektov, ktoré hrdo prezentujeme ďalej do spoločnosti.  
Náš školský parlament pozostáva z 8 členov, predsedov jednotlivých tried I. – IV. ročníka.
Koordinátorkou je Ing. Martina Sirníková. Úlohou školského parlamentu je zastupovať a
reprezentovať študentov, spolupracovať s vedením školy, podieľať sa na tvorbe školského
poriadku, organizovať školské akcie, no to nie je ani zďaleka všetko. Na stretnutiach
(zasadnutiach) sa členovia často bavia o rôznych podujatiach, zbierkach, akciách, ktoré by nám
zlepšili štúdium na škole a tiež pomáhame ľuďom, ktorí to potrebujú.

Školský parlament je aj autorom mnohých videí a článkov, ktoré sú zverejnené aj na našich
sociálnych sieťach, facebookových a instagramových stránkach školy, na kanáli na YouTube,
školskom Tik Toku, stránke školy na portáli Kam na strednú.
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Cvičné firmy
Cieľom cvičných firiem je ponúknuť
žiakom možnosť prezentovať svoju
kreativitu a flexibilitu, schopnosť
pracovať v tíme, komunikovať
v materinskom a cudzom jazyku,
rozhodovať kriticky a samostatne
myslieť. Prvým krokom v cvičnej firme
je výber predmetu podnikania
a založenie spoločnosti. Žiaci si vyberú
a určia konateľa spoločnosti a rozdelia
sa do rôznych oddelení. Úlohou žiakov
je tvorba sloganu, loga, letákov,
cenníkov, prezentácie, ako aj katalógu
produktov.

Na Obchodnej akadémii ukazujeme našim žiakom svet podnikania a reálny pracovný život
prostredníctvom predmetu „Cvičná firma“.

V školskom roku 2022/2023 sa na našej škole
uskutočnil už XV. ročník Tradičného veľtrhu cvičných
firiem, ktorého sa zúčastnili nielen naše „domáce“
cvičné firmy, ale aj hosťujúce cvičné firmy. Zopár viet
nám k cvičným firmám povedala aj pani profesorka
Ing. Martina Sirníková, ktorej bolo za rok 2022
udelené medzinárodné ocenenie Učitel fiktívni firmy
a ktorá vedie cvičné firmy od roku 2010. Anketu
zorganizovala Metropolitní univerzita Praha, o. p. s. a
České pošty, s. p. v spolupráci s podporou Centra
fiktivních firem pri Národním pedagogickém institutu
ČR a Slovenského centra cvičných firiem pri ŠIOV
SR. Porota ocenila jej kreatívny prístup pri
podnikateľskej výchove mladých ľudí, odborné
vedenie a výrazné medzinárodné úspechy cvičných
firiem.
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V čom Vás zaujali cvičné firmy natoľko, že ste sa rozhodli im venovať?
Spájaním teórie s praxou a prípravou žiakov na reálny pracovný život. Predmet cvičná
firma má veľký význam v odbornom vzdelávaní a rozvíja v nich samostatnosť a tvorivosť,
a to všetko v bezpečnom prostredí. Cvičné firmy sú mojou srdcovou záležitosťou.
Čo je inšpiráciou na Vaše výnimočné nápady?
Sledujem nové trendy v podnikaní, ale inšpiráciu čerpám aj z môjho okolia.
Zaujali Vás cvičné firmy už ako žiačku?
Tento predmet sme počas môjho štúdia na obchodnej
akadémii ešte nemali. Oboznámila som sa s ním až pri
mojom nástupe do školy v pozícii učiteľky v roku 2010.
Pamätáte si na to, ako prvýkrát Vaši žiaci vyhrali
hlavnú cenu na veľtrhu? Aký to bol pre Vás pocit?
Čo bolo pre Vás najväčším úspechom v cvičných
firmách? 
Na prvý úspech sa nezabúda. Bola to cvičná firma
Larme de Vin, s. r. o.. Predmetom podnikania cvičnej
firmy bola výroba a predaj vína. V roku 2011 sme na 14.
Medzinárodnom veľtrhu cvičných firiem v Bratislave
v hlavnej kategórii Najlepšia cvičná firma získali 3.
miesto vo veľkej  konkurencii slovenských
i zahraničných cvičných firiem. Bol to nezabudnuteľný
pocit šťastia a zadosťučinenia za vynaložené úsilie
celého tímu cvičnej firmy. Tých úspechov bolo viac,
každý z nich si cením. 

CVIČNÉ FIRMY POD MOJÍM VEDENÍM:
Larme de Vin, s. r. o. - Výroba a predaj vína - 14. MV CF Bratislava -
3. miesto v kategórii Najlepšia CF
Drevko, s. r. o. - Výroba a predaj drevených výrobkov - 15. MV CF
Bratislava - 1. miesto v kategórii Najlepší stánok
Birra, s. r. o. - Výroba a predaj piva - 14. MV CF krajín V4 Košice-2.
miesto v kategórii Najlepšia CF
Choccolocco, s. r. o. - Výroba a predaj čokolády - 15. MV CF krajín
V4Košice - 3. miesto v kategórii Najlepší stánok
Mr Jam, s. r. o. Handmade - Výroba džemov a omáčok
s najlahodnejším alkoholom - 20. MV CF Bratislava - 1. miesto
v kategórii Najlepší stánok - 4. miesto v kategórii Najlepšia CF
Retro VIBES, s. r. o. - Poskytovanie služieb rýchleho občerstvenia -
12. kontraktačný deň CF Poprad - 3. miesto v kategórii Najlepší stánok
- 3. miesto v kategórii Najlepší manažérsky tím
Rožky na rožku, s. r. o. - Výroba a predaj pekárskych
a cukrárenských výrobkov - Online kontraktačný deň CF – Slovensko -
východ 2022 Poprad - 3. miesto v kategórii Najlepšia elektronická
prezentácia - Hlohovské kontraktačné dni CF - 1. miesto v kategórii
Naj IG post - 18. MV CF krajín V4 Košice 1. miesto v kategórii
Najlepšia CF - 4. MUB - line veľtrh CF Praha - 2. miesto v kategórii Naj
vianočný leták 2. miesto v kategórii Networking - 3. miesto v kategórii
Najlepší stánok
EverGreen, s. r. o. - Pestovanie a predaj mikrozeleniny - 15. Tradičný
veľtrh CF Vranov n. T. TOP CF veľtrhu - 2. miesto v kategórii,
Najlepšia CF - 1. miesto v kategórii Najlepšia elektronická prezentácia;
5. MUB-line veľtrh CF v Prahe - 1. miesto v kategórii Najlepší vianočný
katalóg - 1. miesto v kategórii Najlepší stánok - 1. miesto v kategórii
Cena návštevníkov veľtrhu. 
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Mgr. Štefan Gonos
je naším profesorom
od roku 2021. 

Na slovíčko s...

Prečo ste sa rozhodli stať sa profesorom?
V čom Vás oslovila obchodná akadémia?
Na strednej škole som si veľmi nepredstavoval
budúcnosť a nestaral som sa, čo so mnou bude.
Skôr ma zaujímalo všetko ostatné a nie plány do
budúcnosti. Najskôr som si vybral štúdium na
ekonomickej fakulte, no po neúspešnom prvom
ročníku som sa ocitol na pedagogickej fakulte.
Ukázalo sa, že to bolo dobré rozhodnutie. Rád
pracujem s ľuďmi a ešte viac s mládežou a deťmi.
Škola je plná života a neustále sa v nej niečo deje.
Je to podľa mňa zaujímavá a častokrát aj zábavná
práca. Obchodná akadémia patrí medzi najlepšie
školy v našom kraji už viac ako polstoročie. Hneď
ako som sa dopočul o možnosti prísť na pohovor na
miesto učiteľa matematiky, balil som svoju žiadosť
do obálky a odniesol ju na poštu. Našťastie som
uspel a už tretí rok sa teším, že som jej súčasťou.

Aký bol pre Vás prvý rok na novom mieste?
Splnil Vaše očakávania alebo práve naopak?
Nové zamestnanie prekonalo moje očakávania.
Pracujem vo výbornom kolektíve, ktorý ide vždy na
plné obrátky, všetci ťahajú za jeden povraz
a pristupujú vysoko profesionálne ku svojim úlohám.
Všetci sú ochotní si pomáhať, a to sa dnes často
nevidí. Taktiež som spokojný so žiakmi, s ich prácou
a správaním.

V poslednom
ročníku „Zlatého
Amosa“ Vás
študenti zvolili za
najlepšieho
profesora roka.
Ako ste sa po
tomto ocenení
cítili? Napadlo
Vám, že by ste
mohli vyhrať túto
cenu?
Ani som na to nepomyslel a o to viac som sa tešil.
Cítil som sa veľmi vďačný a zároveň som si
uvedomoval, že je to ocenenie pre celý náš kolektív,
pretože bez kolegov by som sa v práci necítil tak
dobre a nemohol by som túto energiu a náladu
prenášať aj na hodiny. Ďakujem!

Aké pozitíva má podľa Vás naša škola?
Naši absolventi sú pripravení uplatniť sa či už v zamestnaní alebo v ďalšom štúdiu na vysokej škole. Štúdium
na našej škole dá žiakom veľa možností zažiť rôzne zahraničné mobility, ktoré sú podľa mňa nenahraditeľným
zážitkom. Počas štyroch rokov na našej škole majú žiaci nespočetné množstvo príležitostí zúčastniť sa
profesionálnych súťaží, veľtrhov, exkurzií, školských akcií, kurzov, zapájať sa do projektov atď. Jednoducho
povedané, naša škola pozitívne formuje ako myslenie žiakov, tak aj ich osobnosť.

Máte možnosť posunúť ďalej svoje záverečné slová z tohto rozhovoru Vašim
kolegyniam/kolegom a študentom, aké slová by to boli?
Prajem všetkým veľa zdravia, spokojnosti a úspechov či už v osobnom alebo
profesionálnom živote. V škole sa snažme spolu vychádzať a mať sa radi, ako to len
pôjde. Tolerovať sa a uprednostňovať kompromisy pred konfliktmi a zbytočnými
škriepkami. Užívajte si každý deň!
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PaedDr. Mária Terpáková je
profesorkou na Obchodnej
akadémii od roku 1984.

Ste najdlhšie pôsobiacou
profesorkou Obchodnej
akadémie vo Vranove nad
Topľou. Ako by ste opísali
tieto roky?
Nevnímam prežitý čas
s nostalgiou, skôr sa vždy teším
z toho, čo sa práve deje a na to, čo
príde. Každý rok a každý deň
v škole má svoje malé aj veľké
víťazstvá a rovnako aj prehry. Robí
ma spokojnou pocit, že víťazstiev
bolo viac.

Prečo ste sa rozhodli stať
sa profesorkou práve na
obchodnej akadémii?
Keďže som ako študentka mala
vzťah k viacerým učebným
predmetom, k vedeckým aj
umeleckým odborom a nemohla
som byť súčasne lekárkou,
herečkou aj astronómkou, zdalo
sa mi, že všetky svoje záujmy
najlepšie skĺbim a využijem
práve v učiteľskom povolaní.
Nechcela som učiť na základnej
ani na vysokej škole, ale na
strednej. Že je to práve OA, je
otázka náhody.

Ako vnímate svojich študentov
na hodinách?
Študentov, a nielen na hodinách, 
vnímam ako vnímavé bytosti, ktoré na mňa hľadia niekedy so
záujmom, s očakávaním, inokedy aj znudene, ale vždy si radi vypočujú
nové a zaujímavé veci, hoci sa ich nie vždy potom naučia. Stále však
zostáva nádej, že ich to ovplyvní na ceste hľadania dobra v sebe
a v iných ľuďoch.

Je pre Vás táto práca
stresujúca alebo práve
naopak? Ak áno, prečo je
to tak?
Nie, táto práca pre mňa nie je
stresujúca z hľadiska pôsobenia
a interakcie so študentmi.
Stresujúci je skôr postoj
a neúcta spoločnosti ku
vzdelaniu, školstvu
a pedagógom. Ale byť na
hodinách so žiakmi mi prináša
viac radosti ako stresu, hoci ani
tomu sa často nedá vyhnúť.

Poskytli ste nám zopár hlášok, ktoré čítate alebo počujete
na hodinách od Vašich študentov. Keď to čítate alebo
počujete, chytíte sa iba za hlavu, alebo sa nad tým občas
poriadne zasmejete?
Kedy ako, niekedy ma takéto „perly ducha“ pobavia a smejem sa,
inokedy žasnem v údive nad tým, akých zúfalých výkrikov v podobe
divných výrokov je schopný „tvorivý“ duch mládeže študentskej.

Ste profesorkou hlavne slovenského jazyka a literatúry. 
Predpokladám, že máte nejakého obľúbeného spisovateľa
a nejaké obľúbené dielo. Čo by ste označili za svoje naj a prečo?
Podstatou umenia je vnímať realitu inak, ako je obvyklé. Obdivujem takých literátov, ktorí to dokážu. Preto
mám rada Franza Kafku aj existencialistov J. P. Sartra a A. Camusa, aj ich protiváhu v podobe A. Saint
Exupéryho, aj sociálne sondy Normana Mailera či. E. M. Remarqua. Rovnako však aj poéziu M. Válka či
E. Browning-Barretovej, ale aj temnotu R. Fabryho. A mnohých ďalších autorov.

Môžete niečo odkázať svojim kolegyniam/ kolegom a študentom prostredníctvom
tohto rozhovoru. Čo by to bolo?
Mojim milým kolegyniam a kolegom, že sa teším z blízkosti toľkých múdrych a dobrých ľudí,
ochotných kedykoľvek pomôcť a poradiť. Našim študentom ústami Proroka od Kahlila Gibrana
toto: „Nikto vám nemôže odhaliť nič iné, než čo už leží driemajúce v prítmí vášho vedomia. Učiteľ
chodiaci v tieni chrámu pomedzi svojich žiakov nedáva im zo svojej múdrosti, ale skôr zo svojej
viery a láskyplnosti. Ak je však naozaj múdry, nepozýva vás, aby ste vstúpili do domu jeho
múdrosti, ale radšej vás vedie k prahu vašej vlastnej mysle, lebo myseľ jedného človeka nemôže
požičať svoje krídla druhému.“ Preto nech Vaša, naša múdrosť, myseľ vznášaná na krídlach
nežného vetra Vás, nás vedie na životných cestách k dobru, láske, k užitočnému a šťastnému
životu.
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DUÁLNE
VZDELÁVANIE

Od školského roku 2022/2023 naša škola vstúpila do systému duálneho vzdelávania. Podstata
duálneho vzdelávania spočíva v tom, že žiaci nielen študujú v škole, ale zároveň praxujú vo
firme. Ide teda o úzke prepojenie teoretického vzdelávania v škole a praktickej prípravy
u zamestnávateľa.

V súčasnosti máme podpísanú
zmluvu o duálnom vzdelávaní
s desiatimi zamestnávateľmi
a ďalší sú pripravení na
získanie osvedčenia
o spôsobilosti zamestnávateľa
poskytovať praktické
vyučovanie v systéme
duálneho vzdelávania.

Žiaci majú so zamestnávateľom
podpísanú učebnú zmluvu
a vykonávajú odbornú prax na
obecných úradoch, Mestskom úrade,
u zamestnávateľa, ktorého činnosťou
je vedenie účtovníctva, či finančné
plánovanie a tvorba finančných
plánov.

Naša škola vznikla v roku 1969 ako stredná ekonomická škola. Obchodná akadémia vo
všeobecnom vzdelávaní kladie dôraz najmä na jazykovú prípravu svojich absolventov.
Umožňuje štúdium anglického, nemeckého a ruského jazyka.
V oblasti odborného vzdelávania je škola zameraná okrem štúdia hlavných ekonomických
predmetov, ako je účtovníctvo, podniková ekonomika, daňová sústava a aplikovaná informatika,
najmä na spájanie teórie s praxou prostredníctvom cvičných firiem, v ktorých majú žiaci  
možnosť prakticky si overiť svoje vedomosti a zručnosti získané počas štúdia. V tejto oblasti
škola dosahuje vynikajúce výsledky na celoštátnej úrovni na medzinárodných veľtrhoch cvičných
firiem.
Absolvent našej školy má možnosť pokračovať v štúdiu na univerzitách predovšetkým s
ekonomickým zameraním, ale prax ukazuje, že absolventi pokračujú aj v štúdiu jazykov či iných
odborov. Po skončení štúdia získa absolvent vysvedčenie o maturitnej skúške a môže sa priamo
zamestnať.

ABY MAL KAŽDÝ
ABSOLVENT UPLATNENIE

PROFIL
ŠKOLY

25 Autor: Alena Baranová



VZŤAH MEDZI PROFESORMI A ŽIAKMI; DOBRÝ PRÍSTUP PROFESOROV; 10-PRSTOVÁ ZRUČNOSŤ A DAŇOVÉ
PRÁVNE NORMY; PRIPRAVOVANIE NA POVOLANIE HLAVNE V EKONOMICKOM SEKTORE; VŠEOBECNÝ

PREHĽAD V EKONOMIKE; ÚŽASNÝ POSTOJ A PRÍSTUP PROFESOROV; PROFESORI S PRAXOU; TECHNICKÉ
VYBAVENIE; UČENIE SA VECÍ, KTORÉ VYUŽIJEM; PROFESORI SÚ PRIATEĽSKÍ; MOŽNOSŤ ŠTUDOVAŤ 2
CUDZIE JAZYKY; ŠTUDENTSKÉ PIATKY; PROJEKT ERASMUS, KTORÝ MI UMOŽNIL CESTOVAŤ; PRÍSTUP

PROFESOROV K ŠTUDENTOM; PREDMETY; VÝZOR ŠKOLY; PRÍPRAVA DO BUDÚCNOSTI

ŽIACI O NAŠEJ ŠKOLE
POVEDALI 

Našim spolužiakom sme formou dotazníka položili zopár
otázok o škole. Zúčastnilo sa ho 115 žiakov. Prinášame
Vám ich najčastejšie odpovede.

Čo považujete za najväčšie pozitívum? 

Ktorú z nasledujúcich kompetencií Vám prináša naša
škola? 
Finančnú gramotnosť, schopnosť orientovať sa vo financiách. 
Ovládanie práce s počítačom a internetom. 
Ovládanie dvoch cudzích jazykov. 
Orientovať sa na trhu práce. 
Odborné znalosti a zručnosti v odbore, ktorý študujem. 
Pracovať v kolektíve. 
Praktické zručnosti na získanie zamestnania (písanie
životopisu, príprava na konkurz...)
Ovládanie komunikácie a vystupovanie na verejnosti. 
Ovládanie ekonomického softvéru na počítači. 
Orientovať sa v základných právnych normách. 
Schopnosť organizácie pracovného aj voľného času. 
Nič, život ma všetko naučí. Ohodnoťte hviezdičkami celkovú

kvalitu školy od 1 do 5

3
6 8

38 45

Čo plánujete po ukončení strednej školy? 

Kto Vás najviac ovplyvnil pri
výbere našej strednej školy? 

5432

5
9
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Súčasní zamestnanci obchodnej akadémie

Pedagogickí zamestnanci:

1. Černegová Anna, Ing. od 2021
2. Čizmariková Lenka, Mgr. od 2005
3. Frištiková Silvia, Mgr. od 2022 - odborný zamestnanec 
4. Goľa Alexander, Mgr. od 2019
5. Gonos Štefan, Mgr. od 2021
6. Haritunová Lenka, Ing. od 2015
7. Chrapeková Mária Ing. od 1985
8. Jakubčinová Renáta, Mgr. od 2005
9. Kahanovský Dominik, Mgr. od 2018
10. Kandalová Viera, Ing. od 2020
11. Kočiková Mária PaedDr. od 1995
12. Kosová Miroslava, Mgr. od 2007
13. Lipkošová Mária, Mgr. od 2022
14. Michalová Lenka, Mgr. od 2022
15. Sotáková Daniela, Ing. od 2006
16. Sabolová Daniela, Ing. od 1993
17. Sirníková Martina, Ing. od 2010
18. Smolejová Ľubica, Ing. od 1992
19. Štovková Jana, Mgr. od 2022
20. Terpáková Mária, PaedDr. od 1984

Nepedagogickí zamestnanci:

1. Cehlárová Janka od 2021
2. Koprivňáková Alžbeta od 2022
3. Tabaková Anna od 2008
4. Zeleňáková Eva od 2017
5. Zeleňák Jozef od 2012

Prví učitelia:

1. Fialkovičová Mária, Ing.
2. Christov Vojtech, Ing. 
3. Kočiško Mikuláš, Ing. 
4. Lešo Tomáš, PhDr.
5. Lešová Agáta
6. Sinčák Jozef
7. Širáková Júlia, Ing. 
8. Štempeľová (Janičáková) Eleonóra

27



53. Kobáková Eva
54. Kočiško Mikuláš, Ing. 
55. Kolcun Štefan
56. Kolečavová Anna
57. Kolesár Ján
58. Kolesárová Katarína, Mgr.
59. Koli František
60. Kolšovská Gabriela, Mgr. 
61. Korimová Milada
62. Korytková Emília
63. Kostelníková Mária, Ing.
64. Koščáková Emília
65. Kováčová Helena, Mgr. 
66. Kováčová Júlia, Mgr. 
67. Kovaľ Ľubomír
68. Labašková Jarmila
69. Lakatová Viera, Ing.
70. Lazúr Ján
71. Lešková Jarmila
72. Lešo Tomáš, PhDr.
73. Lešová Agáta
74. Maďarová Mária
75. Mareková Karmen
76. Marhulíková Oľga, Ing.
77. Mastiľáková Dana, Ing.
78. Mataninová Mária
79. Mederiová anna
80. Mičejová Zuzana, Mgr.
81. Muravská Margita
82. Mydla Peter, Ing. 
83. Ninčáková Božena
84. Nirodová Alžbeta
85. Ocilková Alena, Ing.
86. Pčolinská Marcela, Mgr. 
87. Pipčiaková Zuzana
88. Račok Ján
89. Ruščáková Martina, Mgr.
90. Sabolová Anastázia, Mgr.
91. Salak Peter, Mgr.
92. Sinčák Jozef
93. Sinčáková Magdaléna
94. Sokol Milan
95. Sotáková Ivana, Ing.
96. Strmeňová Mária, Ing. 
97. Sťahuliaková Renáta, Ing.
98. Stanovčáková Ľubica
99. Stavná Božena
100. Šimanská Jana
101. Širáková Júlia, Ing.
102. Šľachtičová Jana, Mgr.
103. Šumberová Božena
104. Švarbaliková Danka, Mgr.
105. Tatranská Ružena, Mgr.

Bývalí zamestnanci školy:

1. Babičová Veronika
2. Balanik Peter
3. Baranová Lýdia, Ing. 
4. Brezovský Ladislav, Ing. 
5. Belaniová Viera
6. Brandobur Ján, Mgr.
7. Brandoburová Gabriela, Ing. 
8. Breznoščák Michal, Ing. 
9. Bucková Emília, Ing.
10. Čorňák Mikuláš
11. Darida Marek, Ing. 
12. Davidová Anna
13. Demčáková Mária
14. Demeterová Anna
15. Dolejš Pavol
16. Ďurčeková Antónia
17. Durkajová Danka, Mgr. 
18. Falatová Valéria (Pastiriková)
19. Fecková Oľga
20. Feničin Štefan
21. Ferenčík Milan, 
      assoc. prof. PhDr.,
      M. A., PhD
22. Fialkovičová Mária, Ing. 
23. Gazda Peter
24. Gazdová Anna
25. Gidušková Paulína
26. Gondkovská Kristína
27. Gromina Jozef
28. Grominová Irena, Mgr.
29. Gumanová Mária
30. Hanzal Václav
31. Helcmanovská Soňa
32. Hrabík Pavol
33. Hríbová Terézia
34. Hriciščáková Zlatica
35. Hudáková Božena
36. Christov Vojtech, Ing. 
37. Chudá Helena
38. Ivančová Ľudmila
39. Ivanková Veronika
40. Ivanová Anna
41. Ivanová Mária
42. Janičáková Eleonória (Štempeľová)
43. Joščák Vincent
44. Jozefová Jana, Ing.
45. Jursa Karol
46. Kačureková Anna, Ing. 
47. Karafová Mária
48. Kandráč Ivan
49. Kaňuchová Marcela
50. Kerekešová Natália, Mgr. 
51. Kiš Ján
52. Klepák Ladislav

106. Tkáč Pavol
107. Tkáčová Mária
108. Tokárová Mária
109. Trojanovský Milan, Mgr.
110. Vaľko Jozef
111. Venglovič Gustáv
112. Venglovičová Helena
113. Vrbová Magdaléna
114. Zapotocká Božena
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Zľava:
Mgr. Renáta Jakubčinová 
Mgr. Štefan Gonos 
Ing. Daniela Sotáková 
Mgr. Dominik Kahanovský
Ing. Martina Sirníková
Ing. Anna Černegová
Mgr. Alexander Goľa 

“Učiteľ je kompasom, ktorý v deťoch aktivuje magnety zvedavosti, poznania
a múdrosti.”

Ever Garrison

Zľava:
Mgr. Lenka Michalová
Mgr. Irena Grominová
Mgr. Mária Lipkošová
Mgr. Jana Štovková
PaedDr. Mária Kočiková
Ing. Ľubica Smolejová
Ing. Mária Chrapeková
Ing. Lenka Haritunová
Mgr. Lenka Čižmariková
Ing. Viera Kandalová
PaedDr. Mária Terpáková
Ing. Daniela Sabolová
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